
PROTOKÓŁ Nr V/15
Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze

z dnia 26 lutego 2015 roku
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 17.20

Obecnych na Sesji – 20 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Nieobecny – radny Andrzej Jasiński (w oficjalnej delegacji z BM)

Obsługa radcowska –  Janusz Święcicki

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził  Przewodniczący RM Henryk Różański, który powitał Komendanta
KPPSP, Z-cę Komendanta KPP, radnych RM, kierowników wydziałów UM, Z-cę BM, Skarbnik
Miasta oraz mieszkańców.

Przewodniczący  RM stwierdził,  że  w sesji  uczestniczy  20 radnych  na  21  ustawowego składu
Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały.

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Przewodniczący RM przedstawił proponowany porządek obrad.

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Informacja  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w Kamiennej  Górze
n/t  ubiegłorocznej  oraz  bieżącej  działalności  jednostki,  a  także  stanu  ochrony
przeciwpożarowej w mieście.

5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Kamiennej Górze n/t ubiegłorocznej oraz
bieżącej działalności jednostki, a także stanu bezpieczeństwa w mieście.

6. Wnioski i zapytania.
7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  w Kamiennej  Górze n/t  działalności  Rady

Miejskiej między Sesjami.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 30/5, 30/8,

30/10 i 31/2, obr. nr 3).
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  (dz.  nr  33/1,

obr. nr 3).

1



10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla rejonu ulicy J. Korczaka w Kamiennej Górze.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla obszaru powyżej ulicy Krzeszowskiej w Kamiennej Górze.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Krzeszowska-Wałbrzyska w Kamiennej Górze.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  miasta  Kamienna  Góra
z  przeznaczeniem  na  realizowane  w  2015  roku  prace  konserwatorskie,  restauratorskie
lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków,  położonych  na
terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra, a nie stanowiących jej własności.

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej Kamienna
Góra  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego na rok 2015”.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na
2015 rok.

16. Apel  w  sprawie  dokonania  zmian  w  projekcie  rządowego  Programu  Budowy  Dróg
Krajowych na lata 2014-2023.

17. Sprawy różne.
18. Zamknięcie Sesji.

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad. 3.     Przyjęcie Protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze  

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokół Nr IV/15 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej
Górze był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał, że nie zostały do niego wniesione
uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby takie zgłosić. Uwag ani za-
strzeżeń nie zgłoszono.

Radny W. Sobiechowski powiedział,  że  przyjęty  porządek  obrad  powinien  być  przestrzegany,
a w porządku obrad poprzedniej Sesji było „odczytanie opinii  RIO o projekcie budżetu”, czego
Przewodniczący RM nie uczynił.

Przewodniczący  RM stwierdził,  że  w  tym  przypadku  zdecydował  głos  większości  radnych,
którzy stwierdzili, że opinia ta była odczytywana na Komisjach i jest radnym znana, a zatem nie ma
potrzeby jest odczytywać na Sesji.

Ad.  4.  Informacja  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Kamiennej
Górze  n/t  ubiegłorocznej  oraz  bieżącej  działalności  jednostki,  a  także  stanu  ochrony
przeciwpożarowej w mieście

Przybyły  na  Sesję  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej  Robert  Słowik
przedstawił radnym sprawozdanie, tj.
-  PSP  to  jednostka  mundurowa,  która  została  powołana  do  walki  z  pożarami  i  miejscowymi
zagrożeniami;  realizuje  też  zadania  z  zakresu  ratownictwa  technicznego,  medycznego,
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ekologicznego i chemicznego, a do podstawowych zadań należy ponadto rozpoznawanie innych
zagrożeń,  organizowanie  i  prowadzenie  działań  ratowniczo-gaśniczych,  wykonywanie
pomocniczych  specjalistycznych  czynności  ratowniczych  oraz  nadzór  nad  przestrzeganiem
przepisów przeciwpożarowych,
-  struktura  PSP  przedstawia  się  następująco:  Komenda  Główne  PSP,  Komendy  Wojewódzkie
i Komendy Powiatowe,
- działalność PSP finansowana jest z budżetu państwa,
- w skład każdej straży wchodzi co najmniej jedna jednostka ratowniczo-gaśnicza,
- KPPSP posiada 3 nowe samochody ratowniczo-gaśnicze, wyposażone w dobry sprzęt, a znacznie
wyeksploatowany jest podnośnik hydrauliczny,
- o bezpieczeństwo miasta dbają również ochotnicze jednostki straży pożarnej,
-  na  terenie  powiatu  w  2014  r.  zarejestrowano  948  zdarzeń,  z  tego  na  terenie  Miasta  to  410
interwencji (43% ogółu zdarzeń) z czego 233 to interwencje gaśnicze,
- straż wyjeżdża najczęściej do palących się głównie na wiosnę traw (ich wypalanie jest niczym nie
uzasadnione) oraz do gaszenia przewodów kominowych; w przypadku tego drugiego ciężko jest
znaleźć winnego, gdyż zarządcy zlecają czyszczenie kominów, a kominiarze twierdzą, że zlecenia
wykonują,  a w takiej  sytuacji  można wskazać na niedostosowanie materiału palnego do danego
pieca; nie najlepszy jest również stan techniczny przewodów kominowych,
- w 2014 r. w mieście odnotowano 225 miejscowych zagrożeń, tj. zadymienia klatek schodowych,
czy zalewanie przez wody,
- regularnie prowadzone są ćwiczenia m.in. na obiektach, które stwarzają realne zagrożenie,
- na terenie miasta zapewniony jest dojazd do zdarzenia w ciągu maks. 8 minut,
-  nie  ma  również  żadnych  przeszkód,  aby  akcję  ratowniczą  wsparły  jednostki  z  ościennych
powiatów,
- straż prowadzi działania prewencyjne i uczestniczy w odbiorach nowych obiektów,
- na terenie miasta funkcjonuje Specjalistyczna Grupa Medyczna, ale z uwagi na brak wymaganych
kwalifikacji nie jest dysponowana do zdarzeń, w których udział bierze straż.

Radna  D.  Walus zapytała,  czy  dokonywana  jest  kontrola zniszczonych  kominów,  czy  to
mieszkańcy sami muszą zgłaszać usterki?

Komendant odpowiedział,  że  straż  nie  może  kontrolować mieszkań  prywatnych  oraz  domków
jednorodzinnych,  a  jedynie  części  wspólne  obiektów.  Po  zdarzeniach  straż  informuje  zarządcę
o  konieczności  uzyskania  pozytywnej  opinii  od  kominiarzy  w  celu  możliwości  korzystania
z przewodu kominowego.

Radny W. Sobiechowski zapytał, czy po pożarach były wyciągane konsekwencje w stosunku do
zarządcy, który powinien dbać o stan techniczny przewodów kominowych i wentylacyjnych?

Komendant powiedział,  że  to  PINB jest  odpowiedzialny  za  nadzór  budowlany nad obiektami
i w przypadku stwierdzenia zagrożenia straż do niego kieruje uwagi. Budynki w mieście są w dużej
części stare i nie ma środków, aby wykonać remonty na wszystkich obiektach.

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy znana jest już ekspertyza pożaru na ul. Katowickiej, w której
zginęły 2 osoby?
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Komendant odpowiedział,  że  to  policja  ustalała  przyczynę  pożaru  wskutek  śmierci  osób,
ale najprawdopodobniej przyczyną było zapruszenie ognia.

Radna D. Kurnyta zapytała, na czyj wniosek jest przeprowadzana kontrola w obiekcie np. strychu,
który jest po części własnością gminy, a po części wspólnoty? Ludzie przechowują bardzo różne
rzeczy, które stwarzają czasami zagrożenie i utrudniają pracę straży przy ewentualnym zdarzeniu.

Komendant odpowiedział,  że przepisy prawa zabraniają na częściach wspólnych przechowywać
materiały palne oraz ograniczać przejścia poprzez zastawianie ich jakimiś przedmiotami. Straż na
takie  kontrole  chodzi  najczęściej  po  tzw.  „donosach  sąsiedzkich”  i  sporządza  protokół,
który przekazuje zarządcy celem rozwiązania problemu.

Radny Z. Nagórny zapytał, czy hydranty na terenie miasta zabezpieczają łatwy dostęp do każdego
bloku w razie pożaru? 

Komendant odpowiedział,  że przepisy prawa wskazują odległość między hydrantami.  Dwa lata
temu była prowadzona kontrola sieci hydrantowej, w wyniku której do MPWiK został przekazany
wykaz niesprawnych hydrantów i sukcesywnie są one naprawiane.

Radna V.Majak zapytała, jaki jest stosunek straży do barier zlokalizowanych przed budynkami
przy ul. Papieża Jana Pawła II 16 a, b, c, które są własnością TBS?

Komendant odpowiedział, że do części barier w mieście straż posiada klucze, a w przypadku ich
nieposiadania są one usuwane przy pomocy posiadanego sprzętu.

Radny W. Sobiechowski wyraził zdanie, że straż nie powinna wyrażać zgody dla UM na kolejne
przesunięcia  w  terminie  montażu  klap  oddymiających  w  Gimnazjum  Nr  1,  gdyż  chodzi  tutaj
o bezpieczeństwo dzieci.

Komendant  powiedział,  że  faktycznie  od  jakiegoś  czasu  prowadzona  jest  korespondencja
z Gimnazjum Nr 1 i nakazywany jest montaż klap oddymiających, ale szkoła (po poświadczeniu
przez UM) odpisuje, że na chwilę obecną nie dysponują środkami finansowymi, aby wykonać to
zadanie i deklaruje, że w niedługim czasie przystąpi do montażu klap. Nie można jednak dłużej
tego  przeciągać  i  albo  szkoła  podejmie  się  realizacji  zadania,  albo  nastąpi  wyłączenie  części
budynku z użytkowania.

Radna I.  Plata zapytała,  czy obowiązkiem straży jest  okresowa kontrola  sprzętu  technicznego
i urządzeń gaśniczych w zakładach?

Komendant odpowiedział,  że  straż  sprawdza,  czy  jest  dokonywana  odpowiednia  konserwacja
wszelkich urządzeń i agregatów, które są wykorzystywane na wypadek pożaru.  Robione jest  to
podczas kontroli prewencyjnych oraz podczas ćwiczeń, które jednostka na obiekcie przeprowadza.

Radny  W.  Sobiechowski powiedział,  że  wiele  razy  mówił  o  konieczności  montażu  klap
oddymiających  w  Gimnazjum  Nr  1  i  poprosił  o  stanowcze  wyegzekwowanie  w  tym  roku
wykonania tego zadania.
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Ad. 5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Kamiennej Górze n/t ubiegłorocznej
oraz bieżącej działalności jednostki, a także stanu bezpieczeństwa w mieście

Przybyły na Sesję Z-ca Komendanta Powiatowego Policji Tomasz Kościcki przedstawił radnym
sprawozdanie, tj.
- wewnętrzne przepisy dzielą miasto Kamienna Góra na 4 dzielnice:
D1 –  ul.  Azaliowa,  Cegielniana,  Cicha,  Cisowa,  F.  Chopina,  J.  Drzymały,  M.  Fornalskiej,
M. Konopnickiej, Lubawska, Lompy, Modrzewiowa, Mostowa, Nadrzeczna, Nowa, Papieża Jana
Pawła  II,  Parkowa,  Piastowska,  Plac  Kościelny,  Różna,  H.  Sienkiewicza,  Śląska,  Słowackiego,
Szkolna, Świerkowa, P. Ściegiennego, Wiejska, Wrzosowa, Wysoka, Zielona, Ziemska,
D2  – ul.  Armii  Ludowej,  Al.  Wojska Polsiego,  Wł.  Broniewskiego,  Browarowa,  Jasna,  Karola
Miarki,  Katowicka,  J.  Kilińskiego,  T.  Kościuszki,  J.  Krasickiego,  Ks.  Bolka  I,  Krótka,  Leśna,
Lipowa,  Łączna,  Łużycka,  A.  Mickiewicz,  Młyńska,  Muzealna,  Ogrodowa,  S.  Okrzei,
Pl. Browarowy, Pl. Grunwaldzki, Pl. Wolności, Przelot, E.i J. Rossenbergów, Rybna, H. Sawickiej,
M.  Skłodowskiej-Curie,  Słowiańska,  Spacerowa,  Stara,  Słoneczna,  Szpitalna,  R.  Traugutta,
L. Waryńskiego, Wąska, S. Żeromskiego,
D3 – ul. K. K. Baczyńskiego, Konwaliowa, J. Korczaka, Krzeszowska, Kwiatowa, Legnicka, Mała,
Ptasia, Storczykowa, Tkaczy Śl., Wałbrzyska,
D4 –  os.  Antonówka,  A.  Asnyka,  Bohaterów  Getta,  Jedwabna,  Jeleniogórska,  Jesionowa,
Magazynowa, Polna, Przemysłowa, Towarowa, Zamkowa.

- mieszkańcy najbardziej boją się kradzieży mienia, kradzieży z włamaniem, bójek z uszkodzeniem
ciała i rzeczy,
- w 2014 r. wszczęto 119 postępowań przygotowawczych w powyższych kategoriach,
- w poszczególnych dzielnicach powyższe zdarzenia miały miejsce w ilości: D1 – 42, D2 – 49, D3–
18, D4 – 14,
- kradzieże mienia z kradzieżą pojazdów: D1 – 14, D2 – 18, D3 – 8, D4 – 4,
- kradzieże z włamaniem: D1 – 16, D2 – 15, D3 – 6, D4 – 5,
- rozboje: D1 – 3, D2 – 3, D3 – 0, D4 – 0,
- bójki i pobicia: D1 – 1, D2 – 2, D3 – 0, D4 – 0,
- uszczerbek na zdrowiu: D1 – 4, D2 – 4, D3 – 1, D4 – 1,
- uszkodzenia rzeczy: D1 – 6, D2 – 8, D3 – 4, D4 – 4,
- wszczęto 26 postępowań w przestępstwie narkotykowym, z czego: D1 – 7, D2 – 9, D3 – 1, D4 –
9,
- wszczęto 6 postępowań związanych z demoralizacją nieletnich, z czego: D1 – 3, D2 – 2, D3 – 0,
D4 – 1,
- odnotowano 32 wystąpień związanych z demoralizacją nieletnich, z czego: D1 – 9, D2 – 18, D3 –
0, D4 – 5,
- sporządzono 54 formularze „Niebieskiej karty”,  z czego: D1 – 23, D2 – 24, D3 – 6, D4 – 1,
co stanowi 40% sporządzonych kart z całego powiatu,
- przeprowadzono 4125 interwencji, w tym zatrzymano 237 osób do wytrzeźwienia,
- odnotowano 6429 wykroczeń (w mieście i gminie Kamienna Góra), nałożono 5814 mandatów
karnych,  sporządzono 138 wniosków o ukaranie do sądu, a  w 138 przypadkach odstąpiono od
kierowania  wniosków  do  sądu,  pouczono  339  osób;  wśród  nich  największą  część  stanowią
wykroczenia  drogowe  (5404),  wykroczenia  przeciwko  mieniu  (236),  wykroczenia  przeciwko
ustawie  o  wychowaniu  w  trzeźwości  (224)  i  wykroczenia  przeciwko  porządkowi  i  spokojowi

5



publicznemu (117),
- doszło do 10 wypadków drogowych,  w wyniku których śmierć poniosła 1 osoba,  a 9 zostało
rannych,
- doszło do 121 kolizji drogowych, z czego na terenie drogi krajowej Nr 5 – 9, drogi wojewódzkiej
Nr 367 – 20, na terenie drogi powiatowej Nr 3488 – 23, a na drogach gminnych – 10,

Z-ca Komendanta podziękował BM, radnym i pracownikom UM za dotychczasową współpracę,
a także pracownikom obsługi monitoringu miejskiego.

Radny  Z.  Nagórny  docenił  pracę  policji,  ale  wyraził  obawę,  czy  4  dzielnicowych  i  12
posterunkowych  nie  jest  w  stanie  zapewnić  odpowiedniego bezpieczeństwa mieszkańcom.
Zaapelował ponadto, aby nasilić kontrole wokół punktów, które sprzedają alkoholi i wyeliminować
zjawisko spożywania alkoholu w miejscach publicznych.

Z-ca Komendanta  odpowiedział,  że komendy są tak organizowane, aby zabezpieczyć  w 100%
potrzeby miasta, ale należy wziąć po uwagę fakt, że tylko część policjantów pracuje w terenie –
reszta  pracuje  w  różnych  komórkach  w  samej  komendzie.  Teren  miasta  jest  tak  podzielony,
aby  dzielnicowi  mieli  łatwy  kontakt  z  mieszkańcami.  W  przypadku  spożywania  alkoholu
w miejscach  publicznych  obowiązuje  procedura,  że  po  zgłoszeniu  mieszkańca,  miejsce  to  jest
regularnie patrolowane i objęte szczególnym nadzorem i od razu odbywa się mandatowanie.

Radny M. Białecki zapytał, czy nie można powrócić do patroli pieszych, szczególnie w okolicy
Rynku, gdzie jak wynika z danych jest notowana największa przestępczość.

Z-ca  Komendanta odpowiedział,  że  robione  jest  wszystko,  aby  szczególnie  w  okresie  letnim
wysyłać patrole piesze w ten rejon. Były one również możliwe dzięki dofinansowaniu z miasta.

Radny M.  Białecki poprosił  o  zwrócenie  większej  uwagi  na parkujące  na ul.  A.  Mickiewicza
samochody, gdzie jest zakaz.

Z-ca Komendanta odpowiedział, że ilość nałożonych mandatów w strefie zamieszkania jest duża
i  należy  rozważyć  zmianę  organizacji  ruchu  w  tym  miejscu.  Niemniej,  uwaga  ta  zostanie
przekazana do Kierownika Wydziału Ruchu.

Radna D. Walus poprosiła o patrole na os. Antonówka.

Z-ca Komendanta odpowiedział, że są tam systematycznie wysyłane patrole.

Wiceprzewodniczący RM zapytał, czy teren gminy obsługują dodatkowi dzielnicowi?

Z-ca Komendanta odpowiedział, że teren gminy połączony jest z dzielnicami D3 i D4 i obsługują
go te same osoby.

Radna  Z.  Kolat  poprosiła  o  zwrócenie  szczególnej  uwagi  w  okresie  letnim  na  rejon  Szkoły
Podstawowej Nr 1, w pobliżu której jest sklep z alkoholem i spożywający tam trunki wyrzucają
szkło i puszki na teren boiska szkoły, co stwarza duże niebezpieczeństwo dla jego użytkowników
i niszczy mienie.
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Z-ca Komendanta  odpowiedział,  że było  już odnotowane zgłoszenie do tego miejsca i  jest  on
objęty szczególnym nadzorem.

Radny J. Jarosz zapytał, czy istnieje możliwość zrobienia planu, który będzie wskazywał prace na
ulicach konieczne do wykonania, np. montaż spowalniaczy, montaż azyli, czy utworzenie przejścia
dla pieszych?

Z-ca Komendanta odpowiedział, że dziesiątki pism wysyłanych jest corocznie do zarządców dróg,
w których znajdują się sugestie, co do takich rzeczy. Na wiosnę każdego roku przeprowadzany jest
przegląd dróg i po tym wysyłane są sugestie zmian do zarządców. Na komisje RM można zaprosić
Kierownika Ruchu Drogowego i przedstawi On szczegółowo ten temat.

Radny J. Chodasewicz zapytał ile patroli pieszych jest dysponowanych w teren codziennie?

Z-ca Komendanta odpowiedział, że patrole piesze są wysyłane w teren w okresie letnim w takich
porach, w których jest największe zagrożenie (głównie weekendy i na drugiej i trzeciej zmianie).
Do tej pory było to możliwe również dzięki wsparciu finansowemu z miasta. W okresie jesienno-
zimowo-wiosennym patrole odbywają się z wykorzystaniem radiowozu.

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że nawet w okresie letnim nie widać tych patroli i zapytał,
czy jest to uzależnione od małej ilości funkcjonariuszy, czy wyłącznie od środków finansowych?

Z-ca Komendanta odpowiedział, że jest dużo zdarzeń i trudno jest dysponować jeszcze patrolami
pieszymi.

Radny  J.  Chodasewicz wyraził  zdziwienie  statystyką  dotyczącą  bójek  w  dzielnicy D2,
gdzie  zlokalizowana  jest  Restauracja  „Ratuszowy  Spiż”  i  powiedział,  że  po  każdej  imprezie
wszczynane są tam bójki, a zatem wygląda, że policja ich nie odnotowuje dla poprawienia sobie
statystyk.

Z-ca  Komendanta odpowiedział,  że  po  takich  zdarzeniach  rozpoznawani  są  sprawcy i  ofiary,
ale Ci drudzy najczęściej zdarzenia nie chcą ostatecznie zgłosić.

Radna D.  Kurnyta powiedziała,  że  na  Komisji  Spraw Społecznych  była  odczytywana  petycja
mieszkańców z okolic sklepu przy SP Nr 1, do której załączone były zdjęcia pijanych osób leżących
pod płotem.  W jej  wyniku  KSS wystosowała  wniosek o  założenie  monitoringu  w tym rejonie
i zapytała, czy byłoby to ułatwieniem dla policji?

Z-ca  Komendanta odpowiedział,  że  monitoring  jest  bardzo  przydatny  i  jeśli  tylko  miasto  ma
środki na kolejne kamery to należy je montować. Pracownicy monitoringu wiele razy odszukują
zdarzenia na nagraniach, które są później dowodem w sprawie.

Radna D. Kurnyta zapytała, czy policja nie ma w swoim obowiązku wysyłania patroli na miasto
i za każdym razem musi się to wiązać z dofinansowaniem ze strony miasta?
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Z-ca Komendanta odpowiedział, że funkcjonariusze obsługują cały powiat i patrole w terenie są
na każdej zmianie. Każdy patrol przejeżdża na zmianie ok. 100 km i należy pamiętać, że w tym
czasie wzywany jest również do interwencji i zdarzeń.

Radny R.  Ostrowski  zauważył,  że  skrzyżowanie  ul.  M. Konopnickiej,  M. Skłodowskiej-Curie
i Piastowskiej jest chyba jedynym miejscem w Polsce, gdzie auta mogą parkować na skrzyżowaniu
i pracownicy ruchu drogowego na to nie reagują.

Z-ca Komendanta odpowiedział, że przekaże tą uwagę do komórki ruchu drogowego i prewencji.

Radny J. Bruździak zapytał BM, czy miasto może się starać u ubezpieczyciela miejskich szkół
i  budynków o montaż  monitoringu w ramach funduszu prewencyjnego.  Zlokalizowanie kamery
w okolicach  Parku Langhansa  i  SP Nr  1  bardzo by zwiększyło  bezpieczeństwo i  z  pewnością
ograniczyło spożywanie alkoholu przy zlokalizowanym w tym miejscu sklepie.

Radny R. Ostrowski powiedział,  że PZU przyznało dla miasta 25 tys. zł z wykorzystaniem na
doposażenie monitoringu miejskiego.

Wiceprzewodniczący RM zapytał, ile w chwili obecnej jest wakatów na Komendzie w Kamiennej
Górze oraz na Posterunkach w Lubawce i Marciszowie?

Z-ca Komendanta odpowiedział, że obecnie są dwa wakaty dla funkcjonariuszy mundurowych.

Radny J.  Maciaś zapytał,  czy  zapadły  wyroki  dla  osób,  które  były  sprawcami  serii  napadów
w okolicy ul.  M. Skłodowskiej-Curie?  Powiedział,  że  niedawno był  Europejski  Dzień  Numeru
Alarmowego, podczas którego było bardzo dużo fałszywych zgłoszeń i zapytał jakie jest zdanie
Z-cy Komendanta na ten temat?

Z-ca Komendanta potwierdził,  że  na przełomie  roku 2014/2015 była  seria  napadów na osoby
starsze, którym zabierano torebki lub reklamówki, ale policji udało się namierzyć i rozbić grupę,
w  dużej  mierze  nieletnich  przestępców  (1  osoba  dorosła).  Dorosły  sprawca  przebyła  obecnie
w areszcie  śledczym w Jeleniej  Górze  i  sprawa została  skierowania  do  prokuratury rejonowej,
a następnie z oskarżeniem do sądu. Jeden małoletni został umieszczony w zakładzie poprawczym,
a pozostali  oczekują  na rozstrzygnięcie  ze sądu rodzinnego.  Dalej  odpowiedział,  że  policja  nie
odnotowuje dużej ilości zgłoszeń fikcyjnych, więcej takich ma miejsce w straży. W przypadku gdy
takie się już pojawią, to wynikają głównie z zabawy dzieci telefonami komórkowymi.

Radna I. Plata wskazała na potrzebę montażu trzeciego azylu na ul. Jeleniogórskiej i poprosiła
o skierowanie przez policję do GDDKiA pisma potwierdzającego niebezpieczeństwo tego odcinka .

Z-ca Komendanta odpowiedział, że ze strony Policji były wystąpienia do GDDKiA o doświetlenie
przejść dla pieszych i lepszego oznakowania.

Przewodniczący RM poprosił o interwencję w sprawie parkujących na ulicy samochodów wzdłuż
domów przy ul. Księcia Bolka I. Mieszkańcy mają wyznaczone miejsca poza jezdnią, a stawianie
samochodów częściowo na jezdni, zwłaszcza przed zakrętem, stwarza duże niebezpieczeństwo.
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Z-ca Komendanta odpowiedział, że przekaże uwagę do dzielnicowego.

Radny W. Sobiechowski powiedział, że podczas jednej z komisji RM czytali radni, że absencja
chorobowe wśród policjantów wynosi 50%, a nawet ponad 60% i zapytał, jak ten temat wygląda
w kamiennogórskiej jednostce?

Z-ca Komendanta odpowiedział, że taki problem nie ma miejsca, a absencja związana jest głównie
z  przebywaniem  na  urlopach  macierzyńskich,  a  dodatkowo  zmieniły  się  przepisy  prawa,
które obecnie ograniczają świadczenie chorobowe policjantów do 80% wynagrodzenia.

Radny Z. Nagórny zapytał ilu policjantów było zatrudnionych w 2010 r., a ilu jest obecnie?

Z-ca Komendanta odpowiedział, że ta liczba się nie zmieniła.

Przewodniczący RM ogłosił 5 min. przerwy.

Ad. 6.   Wnioski i zapytania  

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Prośba  o  interwencję  w  Sp.  Mieszkaniowej  w  sprawie  przewodów  dymowych,

które  w  większości  budynków są  w bardzo  złym stanie.  Niestety mieszkańcy nie  mają
wsparcia od zarządcy w tym temacie, a nawet udzielane są odpowiedzi, że osoby, które nie
mają dostępu do przewodów muszą we własnym zakresie się do nich przyłączyć. 

2. Prośba  do  Przewodniczącego  RM  o  mobilizację  Komisji  Regulaminowej  do  pracy  nad
projektem nowego Statut i zapytanie, kiedy planowane jest uchwalenie statutu?

Radna Celina Róg:
1. Prośba  o  przeprowadzenie  rozmowy z  władzami  Spółdzielni  Mieszkaniowej  „Szarotka”

w  sprawie  pilnej  potrzeby  naprawy  odcinka  drogi  osiedlowej  od  zjazdu
z ul. K. K. Baczyńskiego na ul. Tkaczy Śl. (ok. 20 m).

2. Pytanie do Radcy Prawnego, na jakiej podstawie wymagane jest pisemne skierowanie do
BM  wniosku  o  wyrażenie  zgody  na  udział  w  posiedzeniu  KGKiM  Prezesa
Sp. Mieszkaniowej?

Radny Jerzy Basta:
1. Pytanie, czy zostały podjęte decyzje w sprawie odbudowy mostu łączącego ul. T. Kościuszki

z ul. Leśną, który to w ostatnim czasie uległ uszkodzeniu?

Radna Regina Komorowska:
1. Pytanie o termin wykonania elewacji budynku przy ul. Wiejskiej 21?

Radny Jan Maciaś:
1. Pytanie,  czy  miasto  ma  wypracowany  program  pomocy  mieszkańcom  przy  wymianie

ogrzewania na instalację gazową w ramach ochrony środowiska?
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Radny Zbigniew Nagórny:
1. Pytanie o plany uporządkowania terenu Zalewu przed zbliżającym się sezonem letnim?
2. Pytanie o plany „ożywienia” działalności parku linowego?
3. Pytanie, na jakim etapie jest przejęcie budynku po PKP?

Radny Bogdan Wągrowski     – w imieniu Komisji Regulaminowej do Starosty Kamiennogórskiego:
1. Pytanie, czy prawdą jest, że spółka powiatowa PCZ Sp. z o.o.  Zakończyła rok 2014 stratą

finansową, a jeśli tak, to w jakiej wysokości>
2. Pytanie, czy prawdą jest, że PCZ Sp. z o.o. Przekazało na Powiat Kamiennogórski  w roku

2013 lub 2014 ponad 700 tys. zł dywidendy, a jeśli tak, to z czego właściciel spółki pokryje
stratę finansową, o której mowa w pierwszym zapytaniu?

3. Pytanie, do kiedy ma podpisany kontrakt Pan Wiktor Król na zarządzanie PCZ Sp. z o.o.?
Przy ubiegłorocznych wyborach samorządowych Prezes zarządu oznajmił, że jak nie wygra
wyborów na Burmistrza Miasta Kamiennej Góry, to po dwóch tygodniach od ich odbycia
zrezygnuje z pełnionej w spółce funkcji.

Radny dodał, że zadając te pytania Komisja Regulaminowa RM w Kamiennej Górze przypomina
Zarządowi Powiatu Kamiennogórskiego, że miasto Kamienna Góra przekazało ponad 1 mln zł na
szpital i dlatego w jego obowiązku jest troska o kondycję finansową szpitala.
Radny  poprosił  Przewodniczącego  RM  o  przekazanie  powyższych  pytań  do  Zarządu  Powiatu
Kamiennogórskiego na piśmie, oczekując odpowiedzi w takiej samej formie.

Radna C. Róg powiedziała, że szpital jest jednostką powiatową i radni miejscy nie powinni go
rozliczać.  Idąc  śladem radnego  radni  powiatowi  mogliby się  dopytywać o  kondycję  finansową
miejskiej  spółki,  np.  Spółki  Mieszkaniowej,  tym bardziej,  że  w trakcie  kampanii  wyborczej  jej
prezes również składał deklaracje odejścia na emeryturę po wyborach. Przypomniała, że pieniądze,
które przekazało miasto były konkretnie przeznaczone na budowę bloku operacyjnego i szpital to
zadanie wykonał.

Radna Zofia Kolat:
1. Wniosek o oznakowanie przejścia dla pieszych przez ul. Nadrzeczną (na wysokości marketu

„Biedronka”).
2. Wniosek,  aby  miasto  w  możliwie  najszybszym  czasie,  wyłożyło  kostką  brukową  teren

pomiędzy budynkiem na ul. Słonecznej 2e a sklepem „Jedynka”. Przy ostatnim remoncie
w tamtym miejscu podniesiono chodniki i jezdnię i teren ten teraz znajduje się w obniżeniu,
co  w  przypadku  deszczu  powoduje  zalewanie  piwnic  budynku  przy  ul.  Słonecznej  2e.
Budynek  jest  co  prawda  prywatny  i  mieszkańcy  mogą  występować  o  odszkodowanie,
ale firma ubezpieczeniowa będzie w kolejnym etapie egzekwować środki za zniszczenia od
miasta. Przy wykonywanych pracach nie zadbano, aby woda opadowa miała ujście.

3. Pytanie, jakie są zobowiązania miasta na funduszu remontowym w stosunku do wspólnot
mieszkaniowych, w których pozostały jeszcze lokale komunalne?

4. Prośba o zobowiązanie odpowiednich  służ odpowiedzialnych za porządek w mieście  do
ustalenia  weekendowych  dyżurów,  podczas  których  będą  sprzątane  ulice  przyległe  do
centrum  miasta  (śladem  lat  ubiegłych).  Podczas  wizyty  reporterów  radia  RMF  FM
w naszym mieście, którzy na żywo nadawali audycje o Kamiennej Górze nie mogliśmy się
poszczycić porządkiem na Rynku.
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Radny Marek Białecki:
1. Prośba  o  montaż  kamer  w  parku  wzdłuż  ul.  Spacerowej,  gdzie  niszczone  jest  mienie

gminne.
2. Prośba o obniżenie progów zwalniających na ul. Browarowej (przesyłane było pismo w tej

sprawie do UM w ubiegłym roku).

Radny J. Bruździak zapytał,  czy złożone przez radnego B. Wągrowskiego pytania do Starosty
Kamiennogórskiego będą przekazane w imieniu RM, czy jedynie radnego?

Przewodniczący RM powiedział, że radny B. Wągrowski na wstępie wyraźnie zaznaczył, że są to
pytania Komisji Regulaminowej.

Radny J. Jarosz odniósł się do wniosku radnej Z. Kolat i poinformował, że znakowanie przejścia
dla pieszych przez ul. Nadrzeczną ma już nadany swój bieg i nie ma sensu powtarzać kwestii.

Radny Jan Maciaś:
1. Pytanie, kto jest właścicielem bardzo zniszczonego budynku znajdującego się przy zjeździe

z ul. S. Okrzei w kierunku Dofamy?

Radny J. Chodasewicz zapytał dlaczego na Sesji nieobecny jest BM?

Przewodniczący  RM odpowiedział,  że  BM  bierze  udział  w  oficjalnej  delegacji  do  miasta
partnerskiego Wolfenbüttel.

Radny Janusz Chodasewicz:
Wnioski i zapytania stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Radny poprosił o odpowiedź na piśmie.

Radny Bogdan Wągrowski:
1. Pytanie,  czy  prawdą  jest,  że  do  UM  przyszło  pismo  od  Wojewody  Dolnośląskiego

obligujące Burmistrza do odwołania z funkcji Dyrektora SP Nr 1 M. Chodasewicz?

Radca Prawny odpowiedział radnej C. Róg na zapytanie i stwierdził, że nie ma podstaw prawnych
do odmowy udziału w pracach komisji RM zaproszonego Prezesa spółki. To osoba zaproszona mo-
głaby odmówić uczestnictwa i wtedy można byłoby to analizować.

Ad. 7. Informacja  Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kamiennej Górze n/t  działalności
Rady Miejskiej między Sesjami

Informację przedstawił Wiceprzewodniczący RM – zał. Nr 3 do protokołu.

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 30/5,
30/8, 30/10 i 31/2, obr. nr 3)

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia A. Wolny.
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Radna C. Róg zapytała, czy ta i kolejna uchwała, które wyrażają zgodę na zamianę działek nie
mogły być utworzone jako jedna uchwała i czy nie poniosło by to za sobą niższych kosztów?

Kierownik  Wydziału odpowiedział,  że  jest  uchwały  zawsze  są  robione  oddzielnie  dla
przejrzystości sprawy, a koszty są takie same bez względu na ilość uchwał.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w wyniku którego RM w Kamiennej  Górze jednogłośnie,  tj.  przy 20 głosach „za”
podjęła Uchwałę Nr V/21/15 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 4 do
protokołu.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (dz. nr 33/1,
obr. nr 3)

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia A. Wolny.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań  ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy 20 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr V/22/15  w sprawie wyrażenia  zgody na nabycie
nieruchomości– zał. Nr 5 do protokołu.

Ad.  10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla rejonu ulicy J. Korczaka w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia A. Omachel.

Radny J. Chodasewicz zapytał, dlaczego należy nakazywać zabudowę do 3000m2, a nie możemy
przychylić się do prośby mieszkańców o 1500m2?

Z-ca Kierownika odpowiedział,  że  przychylenie  się  do wniosku byłoby niezgodne  z  zapisami
studium  uwarunkowań  zagospodarowania  przestrzennego  dla  tego  regionu,  które  dopuszcza
zabudowę na obszarze 3000m2   i nadzór Wojewody Dolnośląskiego z pewnością by taką uchwałę
uchylił.

W  pierwszej  kolejności  radni  głosowali  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  uwag  do
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy J. Korczaka w
Kamiennej Górze i jego w wyniku przy 13 głosach „za”, 6 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”
podjęli Uchwałę Nr V/23/15 – zał. Nr 6 do protokołu.

Następnie przystąpiono do głosowania projektu  uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy J. Korczaka w Kamiennej Górze i w jego
wyniku  przy  19  głosach „za”,  1  „przeciw” i  0  „wstrzymujących  się”  podjęta  została  Uchwała
Nr X/24/15 – zał. Nr 7 do protokołu.
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Ad.  11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla obszaru powyżej ulicy Krzeszowskiej w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia A. Omachel.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań  ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj. przy 20 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr V/25/15  w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru powyżej ulicy Krzeszowskiej w Kamiennej Górze –
zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.  12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Krzeszowska-Wałbrzyska w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia A. Omachel.

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy teren ten nie dopuszcza zabudowy jednorodzinnej?

Z-ca  Kierownika odpowiedział,  że  jest  tutaj  głównie  teren  leśny,  a  pomiędzy  cmentarzem,
a os. Krzeszowskim musi pozostać strefa 300 m ochrony sanitarnej do cmentarza.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w wyniku którego RM w Kamiennej  Górze jednogłośnie,  tj.  przy 20 głosach „za”
podjęła  Uchwałę  Nr  V/26/15  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Krzeszowska-Wałbrzyska w Kamiennej Górze– zał. Nr 9
do protokołu.

Ad. 13.  Podjęcie  uchwały  w sprawie udzielenia  dotacji  z  budżetu  miasta Kamienna Góra
z  przeznaczeniem  na  realizowane  w  2015  roku  prace  konserwatorskie,  restauratorskie
lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na terenie
Gminy Miejskiej Kamienna Góra, a nie stanowiących jej własności

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk.

Radny  M.  Białecki  powiedział,  że  KGKiM  proponowała  przeznaczenie  tych  środków  na
odbudowę  zabytkowego  budynku  przy  Pl.  Wolności,  bo  w  pierwszej  kolejności  powinniśmy
odnowić miejskie budowle.

Kierownik Wydziału odpowiedział, że w budżecie miasta zostały zabezpieczone środki na zadania
związane  z  restauracją  zabytków  podlegających  procedurze  składania  wniosków  określonych
w Uchwale  Nr  XXXIV/233/09.  Przewiduje  ona  przekazanie  środków  dla  właścicieli  obiektów
wpisanych  do Rejestru  Zabytków,  znajdujących  się  w złym  stanie  technicznym,  posiadających
znaczenie historyczne i dostępnych publicznie. Warunkiem jest również, że do 15 stycznia danego
roku należy złożyć wniosek o datację.
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Radny W. Sobiechowski zapytał,  czy miasto może występować o środki zewnętrzne na remont
swoich zabytków i  podkreślił,  że  należy zdobyć  pieniądze,  albo je wygospodarować na remont
miejskich obiektów. W poprzednich latach było już planowane przekazanie środków dla Kościoła,
ale oni nie mieli z kolei pozostałej części i wówczas sugerowano, aby odremontować jakiś miejski
zabytek. Radny poprosił Kierownika Wydziału o przypilnowanie, aby w przyszłorocznym budżecie
znalazły się środki na ten cel z udziałem oczywiście środków zewnętrznych.

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy nie było innych wniosków o dotację?

Kierownik Wydziału odpowiedział, że był to jedyny wniosek.

Radny J. Chodasewicz podkreślił, że należy ratować zabytki, ale w pierwszej kolejności należy
pamiętać  o  zabytkach  miejskich.  Wyraził  ponadto  zdanie,  że  tą  uchwałą  radni  spłacają
zobowiązania wyborcze BM, który obiecał te pieniądze Proboszczowi Parafii.

Przewodniczący RM wyraził oburzenie wypowiedzią radnego J. Chodasewicza i podkreślił, że już
w budżecie na ten rok była zapisana kwota na udzieleni dotacji, a Proboszcz Parafii Matki Bożej
Różańcowej już od dwóch lat remontuje Kościół i pozyskał na ten cel duże środki. Nasz wkład jest
minimalną pomocą w obliczu tego co Parafii udało się pozyskać.

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że mówi o rzeczach, które zaobserwował.

Radny W. Sobiechowski ponownie powiedział, że już w którymś z poprzednich budżetów były
zabezpieczane na ten cel środki i temat ten nie jest wcale nowy.

Radny Z. Nagórny przypomniał radnym, że na Komisjach jest czas na roztrząsanie takich spraw,
a nie na Sesji.

Radny J.  Bruździak powiedział,  że  mowa jest  o  dziedzictwie  kulturowym naszej  ziemi  i  nie
powinno tu być różnicowania na „nasze” i „nie nasze”. Należy też podkreślić, że był to jedyny
wniosek i RM nie stoi teraz przed obliczem decyzji, któremu podmiotowi przyznać środki. Były
one również przewidziane w budżecie na ten rok.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  RM  w  Kamiennej  Górze  przy  14  głosach  „za”,  5  „przeciw”
i 1 „wstrzymującym się” podjęła  Uchwałę Nr V/27/15  w sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu
miasta  Kamienna  Góra  z  przeznaczeniem na  realizowane  w 2015  roku  prace  konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych
na terenie  Gminy Miejskiej  Kamienna Góra,  a  nie  stanowiących  jej  własności–  zał.  Nr 10 do
protokołu.

Ad.  14.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Miejskiej
Kamienna  Góra  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2015”

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału SP A. Jaracz.
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Radna C. Róg powiedziała,  że w budżecie miasta była zabezpieczona ogólna kwota na ten cel
i  dopiero  na  komisjach  radni  dowiedzieli  się,  że  90  tys.  zł  to  środki  programu  alkoholowego,
a 110 tys. zł jest przeznaczone dla organizacji pozarządowych. Organizacje pozarządowe powinny
wspierać  gminę  pozyskując  środki  pozabudżetowe  i  zadania  nie  powinny  być  powielane
z  działalnością  statutową  miejskich  jednostek.  Istnieją  programy,  np.  ASOS,  czy  FIO,
które pozwalają pozyskiwać środki i  należałoby częściej  do nich sięgać,  niż  do miejskiej  kasy.
UM powinien zmobilizować bardziej organizacje do składania wniosków o środki zewnętrzne.

Radny J. Maciaś powiedział, że przy SP Nr 1 jest jedna świetlica i zapytał o problem alkoholizmu
w mieście?

Radny  W.  Sobiechowski powiedział,  że  przy  SP  Nr  1  czynna  jest  do  godz.  19.00  Świetlica
Socjoterapeutyczna i każdego roku jest ona utrzymywana z tych funduszy.

Radna Z. Kolat dodała, że jest tam jedna świetlica czynna do południa (dydaktyczna ze stołówką),
a po południu działa do godz. 19.00 (socjoterapeutyczna).

Radny J.  Bruździak powiedział,  że  wspomaganie  organizacji  pozarządowych  jest  ustawowym
obowiązkiem  organów  gminy  i  jest  ściśle  związane  ze  wspomaganiem  jakości  życia
obywatelskiego. Radny zapytał, na jakiej podstawie w planach do budżetu przyjmowana jest kwota
na wspieranie organizacji pozarządowych?

Skarbnik  Miasta odpowiedziała,  że  projekt  tej  uchwały  jest  pochodną  przyjętej  uchwały
budżetowej, w której określone zostały ogólne kwoty w ramach działów klasyfikacji budżetowej
przeznaczone na wspieranie organizacji pozarządowych. Uchwała ta precyzuje wydawanie środków
w ściśle określonych obszarach działania. Kwoty zawarte w uchwale budżetowej są szacowane na
poziomie wniosków realizowanych w latach poprzednich i nie są one ograniczone ani na minimum,
ani na maksimum.

Kierownik Wydziału powiedział, że przedstawiciele organizacji pozarządowych uważają, że małe
kwoty są przeznaczane na dofinansowanie ich działalności.  Na etapie  tworzenia tego programu
organizacje pozarządowe przesyłają  do UM wstępny kosztorys  planowanych zadań i na ten rok
opiewał  on  na  łączną  kwotę  ok.  700  tys.  zł.  Stworzony  projekt  programu  był  udostępniony
publicznie i nie zostały do niego wniesione uwagi.

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy w ramach tych środków będzie organizowana bitwa czołgów
w tym roku?

Kierownik Wydziału odpowiedział, że środki te przeznaczone są tylko i wyłącznie dla organizacji
pozarządowych i jeśli jakaś wystąpi o środki na ten cel i wniosek będzie spełniał wszystkie wymogi
to będzie mogła zrealizować to zadanie.

Radna C. Róg zapytała, czy był już termin składania jakiś wniosków?

Kierownik Wydziału odpowiedział, że mówił o procesie przygotowywania programu i wstępnym
zapotrzebowaniu  organizacji  pozarządowych.  Odniósł  się  również  do  słów  radnej  dotyczących
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powielania zadań i zapytał radnego J. Chodasewicza, czy Stowarzyszenie ARS LONGA realizuje
takie same zadania co Centrum Kultury?

Radny J. Chodasewicz odpowiedział, że nie realizuje, a Kierownik Wydziału dodał, że organizacje
to tzw. trzeci sektor, który uzupełnia działania samorządu na terenie miasta.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  RM  w  Kamiennej  Górze  przy  14  głosach  „za”,  1  „przeciw”
i 5 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr V/28/15 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy
Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2015”– zał. Nr 11 do protokołu.

Ad.  15.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 2015
rok

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału SP A. Jaracz.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań  ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze przy 15 głosach
„za”, 1 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr V/29/15 w sprawie zatwierdzenia
Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii  dla
miasta Kamienna Góra na 2015 rok – zał. Nr 12 do protokołu.

Ad. 16. Apel w sprawie dokonania zmian w projekcie rządowego Programu Budowy Dróg
Krajowych na lata 2014-2023.

Projekt apelu przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu apelu, w związku z czym
Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj.
przy 20 głosach „za” podjęła Apel Nr V/1/15 w sprawie dokonania zmian w projekcie rządowego
Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023 – zał. Nr 13 do protokołu.

Ad. 14. Sprawy różne

Przewodniczący RM odpowiedział radnemu W. Sobiechowskiemu, że od 1 marca zaczynają się
prace nad projektem nowego Statutu Gminy. Komisja Heraldyczna w dalszym ciągu zajmuje się
herbem miasta, ale treść samego statutu może być dyskutowana.
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Odpowiedział również Wiceprzewodniczącemu RM, że podjęte zostały działania mające na celu
ustalenie przyczyn zawalenia się filaru mostu przy ul. T. Kościuszki i sposobu jego odbudowy.

Z-ca BM poinformował  radnych,  że w najbliższym czasie  będą utrudnienia  w ruchu kołowym
w mieście. Rozpoczyna się II etap remontu ul. T. Kościuszki i będzie zmieniona znowu organizacja
ruchu  i  utrudniony  dostęp  do  części  nieruchomości.  Ponadto  rozpocznie  się  przebudowa
skrzyżowania ul. Papieża Jana Pawła II z ul. P. Ściegiennego (tworzone będzie rondo) i czasowo
zostanie  zmieniona  organizacja  ruchu  w  tym  rejonie.  Przygotowana  dokumentacja  zakłada
całkowite  wyłączeniu  z  ruchu odcinka  drogi  przy ul.  Jana Pawła II  od budynków Nr 8 do 17
i  przewiduje  się  pozostawienie  tam  jedynie  ruchu  pieszego.  Od  skrzyżowania  na
ul.  Wł.  Broniewskiego do zjazdu do SSEMP będzie  zapewniony ruch  dwukierunkowy.  Od ul.
Bohaterów Getta do budynku przy ul. Papieża Jana Pawła II 19 również będzie się odbywał ruch
dwukierunkowy.  Ul.  P.  Ściegiennego  będzie  oznakowana  jako  „droga  bez  przejazdu”  i  będzie
obowiązywał  ruch  dwukierunkowy  bez  możliwości  zatrzymywania  się.  Na  ul.  Lompy  będzie
obowiązywał  również  ruch  dwukierunkowy,  ale  będzie  zakaz  zatrzymywania  się  i  postoju
(z wyjątkiem zaopatrzenia). Na ulicach ościennych będą znaki z informacjami na przejazdach. Taka
organizacja obowiązywać będzie od połowy marca do trzeciego kwartału roku.
Dodał, że najpóźniej jutro powinny do UM wpłynąć zalecenia PINB odnośnie zawalenia się filaru
mostu przy ul. T. Kościuszki i w przyszłym tygodniu będą podejmowane decyzje w tej sprawie.
Jesteśmy w kontakcie z DUW i może uda nam się uzyskać dofinansowanie do naprawy. Na bieżąco
są sprawdzane stany wszystkich takich budowli w mieście i zgodnie z planami w przyszłym roku
miał być odnowiony ten most. Teraz jesteśmy zmuszeni podjąć natychmiastowe działania.
Odniósł  się  również  do  zapytania  radnego  B.  Wągrowskiego  i  powiedział,  że  prawdą  jest,  że
Wojewoda  Dolnośląski  nakazał  podjęcie  działań  dyscyplinarnych  i  kadrowych  w  stosunku  do
Dyrektora SP Nr 1, który narusza przepisy ustaw o prowadzeniu działalności gospodarczej.

Radny J. Chodasewicz poprosił Z-cę BM o nie używania słów oskarżycielskich wobec Dyrektora
SP Nr 1 dopóki nie wypowie się w tej sprawie sąd.

Radny M. Białecki zapytał, czy nie można przenieść Dni Kamiennej Góry z Zalewu do Rynku,
a tym samym trochę „go ożywić” i kiedy ruszy remont mostu na ul. S. Okrzei?

Radny J. Maciaś poprosił o to, aby podczas drugiego etapu remontu ul. T. Kościuszki ruch na
ul. M. Skłodowskiej-Curie nie był dwukierunkowy.

Radna  R.  Komorowska odniosła  się  do  odpowiedzi  BM  na  zapytania  z  poprzedniej  Sesji
i wyraziła zdziwienie faktem, że teren po byłym hotelu LNU  był uporządkowany.

Radna D. Kurnyta podziękowała za uprzątnięcie po wielu latach terenu wokół budynku po byłej
przychodni na ul. T. Kościuszki oraz za montaż oświetlenie i poprosiła, aby Sp. Mieszkaniowa nie
zapominała o tym miejscu.

Radny J. Bruździak poprosił o skierowanie na posiedzenia Komisji pisma  dotyczącego zamiaru
likwidacji Gimnazjum Nr 2, które podpisało ok. 300 osób.
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Radna C. Róg zwróciła uwagę, że do 31 marca 2015 r. odbywa się II nabór wniosków o przyznanie
środków  dla  jednostek  samorządu  terytorialnego  (głównie  dla  bibliotek  i  centrów  kultury)  na
wyposażenie, remonty, prace budowlane i nasze placówki powinny się o nie ubiegać.

Radny  W.  Sobiechowski  zapytał,  czy  miasto  rezerwowało  środki  na  rok  bieżący  na  remont
kanalizacji w ul. T. Kościuszki?

Radny Z.  Nagórny odpowiedział,  że kwota 1,4 mln zł  została  ściągnięta z  budżetu,  ale radny
otrzymał  zapewnienie,  że  w  marcu  zostanie  przedłożony  projekt  uchwały,  który  te  środki
wprowadzi ponownie do budżetu na ten rok.

Ad. 12. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady zamknął  V  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 26 lutego 2015 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodniczący RM

/-/ Henryk Różański
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